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Tvrtka Korona jo je 1998.
dovr ila izgradnju bio -
proËistaÊa u Barbanu, a tek se
k o n c e m p r o l e g o d i n e
pojavila zahtijevajuÊi 306
tisuÊa kuna te pripadajuÊu
zateznu kamatu, odnosno
sveukupno vi e od 500 tisuÊa
kuna.

Sredinom oæujka æiro-
raËun OpÊine Barban blokiran
je, jer je OpÊinski sud u Puli
nepravomoÊno presudio da
OpÊina mora platiti 306.000
kuna i pripadajuÊu zateznu
kamatu rijeËkom poduzeÊu
Korona, iako je stvarni,
knjigovodstveni dug tek
27.000.

- Tvrtka Korona je,
naime, jo 1998. dovr ila
izgradnju bio-proËistaÊa u
Barbanu, i tek se koncem pro le
godine pojavila zahtijevajuÊi
spomenuti iznos s kamatama.
Dug zabiljeæen u dokumentima
je inaËe vi e nego dese-
terostruko manji, a OpÊina
Barban ga je bila spremna
rje iti dogovorno u obroËnoj
otplati, kao to sporazumno
rje ava i ostale dugove -
obja njava naËelnik Denis
Konto iÊ . Ovrhom je s
opÊinskoga raËuna veÊ skinuto
oko 400.000 kuna, koje su

NAVODNI DUG RIJE»KOM PODUZE U KORONA
NA SUDU

OSTAV©TINA PRIJA©NJIH
UZROKOVALA POREME AJE

pohranjene u Fini do okonËanja
sudskog postupka. A on bi,
procjenjuje Konto iÊ, mogao
potrajati i vi e od godine dana.
Privremeno pohranjivanje
novca u Fini je mi ljenjem suda
garancija da Êe OpÊina vratiti
dug, ukoliko pravomoÊna
presuda bude u korist Korone.

- OpÊina se æalila na
vrlo nelogiËnu i neuobiËajenu
presudu OpÊinskog suda, jer
svaka opÊina ima svako-
mjeseËne kontinuirane priljeve
u svoj proraËun, a koji su
dovoljno jamstvo. No OpÊinski
sud je ipak odluËio da nam se
svakog mjeseca s raËuna skida
po 50.000 kuna, dok se sakupi
eventualno potrebnih pola
milijuna kuna. Sudski postupak
Êe se otegnuti, a dotad Êe novac
beskorisno leæati na privre-
menom deponiranju. OpÊina se
æalila æupanijskom sudu u Puli,
ali i on, unatoË vi ekratnim
poæurnicama, veÊ nekoliko
mjeseci odugovlaËi s dono-
enjem rje enja - istiËe

Konto iÊ, dodajuÊi da je ovo
najstroæa mjera ikad izreËena
jedinici lokalne samouprave,
koja zato funkcionira popri-
liËno te ko, iako uobiËajene
aktivnosti zbog ove presude
nisu stale.

VRLO JASNA STRATEGIJA OP INE BARBAN

SEOSKI TURIZAM, A NE
KAMENOLOMI
Barbanci su se opredijelili za razvoj seoskog turizma, a
kamenolome ne æele na svome podruËju ni pod koju cijenu.
Zelenilo i mir Barban tine, prepoznati su kao resurs koji se
moæe ponuditi Europi

Premda mu je æu-
panijski Ured dræavne uprave
za prostorno ure enje jo u
oæujku poni tio lokacijsku
dozvolu, kamenolom GoËan-
Rogatice i dalje radi - u ilegali!
Prostorni plan opÊine ne
predvi a nijednu lokaciju za
eksplo-ataciju kamena, premda
su æupanijskim planom bile
predvi ene Ëak Ëetiri. Barbanci
su se o tro suprotstavili takvoj
vrsti aktivnosti u svom kra-
ju.

N a Ë e l n i k D e n i s
Konto iÊ podsjeÊa da OpÊina
ima Ëak 73 sela i zaseoka, pa se
kamenolom ustvari nigdje ne bi
mogao postaviti, a da ne ugrozi
naselja.

- Ne predvi amo
otvaranja kamenoloma, nego
brzi razvitak seoskog turizma i
razvoj malog i srednjeg
poduzetni tva, odnosno gospo-
darstva koje neÊe ugroæavati
postojeÊi dobro saËuvani
prirodni ambijent. Dvadesetak
domaÊinstava izrazilo je,
tijekom sprovedene ankete u
prvom broju Barbanskoga
g la sn ika , sp remnos t za
bavljenje agroturizmom, a pet
ih je, prema ocjeni ID Riva
toursa, turistiËke agencije iz
Muenchena koja je obi la ta
imanja, veÊ pripravno za za
prihvat gostiju. VeÊ imamo i
prve turiste, a koji putem
agencije dolaze na seoska
imanja od sredine svibnja do
kraja rujna. Takvom duæinom
punjenja smje tajnih kapaciteta
se ne moæe pohvaliti primorski
turizam. Mi nudimo razno-
likost i ugo aj domaÊeg
okruæenja sa domaÊom hranom
i vinima, a sve je u na em
istarskom okruæenju na pola

sata voænje, to omoguÊava
turistima zanimljive jedno-
dnevne izlete. Pro lo je vrijeme
præenja turista cijelodnevno uz
more na nezdravom suncu, a
upravo tu vidim na u veliku
ansu - napominje Konto iÊ.

Razvoj seoskog, ali i
primorskog turizma u Ra kom
kanalu, predvi eni su i
Prostornim planom opÊine, koji
jo nije stigao pred barbanske
vijeÊnike niti na javnu raspravu
jer naæalost trenutno nedostaju
sredstva za namirenje izra-

ivaËa. Planom se definira
razvoj u iduÊih 15 do 20 godina,
a u tim vizijama nema apso-
lutno nikakve prljave industr-
ije, pa tako ni kamenoloma.
»ak se predvi a gradnja
turistiËkog naselja ponad uvale
Blaz, marine i autokampa u
samoj uvali. Plan predvi a i
poduzetniËku zonu na kriæanju
ceste Barban-Vodnjan s budu-
Êom barbanskom zaobilaz-
nicom te jo jednu manju zonu
u Sutivancu, a koje Êe zado-
voljavati zadane ekolo ke
okvire. InaÊe, u Draguzetima
je nedavno odræan prvi susret
barbanskih poduzetnika, na
kojem su proËelnik æupa-
nijskog odjela za gospodarstvo
Lenko UraviÊ i Lorena BrgiÊ,
struËna suradnica tog odjela,
kao i Boris MiletiÊ iz Istarske
razvojne agencije, odræali
predavanje sa temom razvojnih
programa i inicijativa u
istarskom poduzetni tvu. Cilj
je ujedno bio ispitati æele li
poduzetnici otvaranje spome-
nutih zona, koje bi svakako
omoguÊile bolju poslovnu
komunikaciju i irenje djela-
tnosti, ili im vi e odgovara rad
unutar vlastitih domaÊinstava.

Premda se odavno
ukazala potreba da opÊina
Barban dobije depo lijekova,
koji se planira otvoriti u
prostoru stare po te, dosada nji
napori nisu urodili plodom. Jo ,
naime, nema suglasnosti
Ministarstva zdravstva, zatra-
æene poËetkom godine, a
zaiteresirana ljekarna Valun iz
Pule uporno Ëeka “zeleno
svijetlo” nadleænog mini-
starstva. Suglasnost je nuæna,
jer novi zakon ne predvi a

otvaranje depoa, nego samo
ljekarni. Razlika izme u ova
dva pojma je u tome to se u
ljekarni moæe pripremiti lijek, a
ne moæe u depou, koji je i manje
povr ine (minimum 35 kva-
drata). Stara po ta s 45 kvadrata
odgovara tom kriteriju. Otva-
ranje depoa smanjilo bi muke
mje tana koji su svakodnevno
prisiljeni prevaljivati goleme
udaljenosti za nabavku lije-
kova.

DEPO LIJEKOVA U ©KARAMA
BIROKRACIJE
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K o n c e m o æ u j k a
uspje no su u OpÊini Barban
okonËani izbori za vijeÊa svih
devet mjesnih odbora. U
me uvremenu su obavljeni
sastanci sa svim novoizabranim
vijeÊima te koordinacija pred-
sjednika VijeÊa MO na kojoj je
dogovoreno da Êe se sastajati
svakih mjesec i pol do dva te
izvje tavati o stanju na terenu,
kao i dogovarati rje avanja
pojedinih problema. OpÊinski
naËelnik Denis Konto iÊ oËe-
kuje da Êe se temeljem takvog
informiranja najbræe sagle-
davati svi problemi na pod-
ruËju opÊine, a da Êe biti
m o g u Ê e i
konkre tno
dogovaranje
za rje ava-
nje svih pro-
blema Mje-
snih odbora.
SreÊom, na-
i djedovi i

o Ë e v i s u
u g l a v n o m
porje avali
sve krupne
infrastrukturne probleme (ele-
ktrifikacija, vodifikacija, tele-
fonizacija, asfaltiranja glavnih
pravaca...), pa su nama pre-
ostali ipak samo manji pro-
blemi, kao npr. poveÊanje
broja rasvjetnih mjesta javne
rasvjete po naseljima, rje a-
vanje odvoza kuÊnoga smeÊa
postavljanjem malih kontej-
nera, asfaltiranja jo neas-
faltiranoga ili puteva sa de-
rutnim asfaltom...

- Kada smo lanjskog
lipnja preuzeli mandat, pola
javne rasvjete je bilo uga eno,
jer nije podmireno oko 90.000
kuna Elektroistri za odræavanje
javne rasvjete. Do listopada
smo otplatili polovinu duga, a
do BoæiÊa smo uspjeli sa
Elektroistrom kompletnu javnu
rasvjetu staviti u funkciju - kaæe

Denis Konto iÊ. Svjesni smo da
u nekim naseljima nedostaje
rasvjetnih mjesta, ali Êe se
najprije rje iti manje zahtjevne
pozicije, a potom pozicije na
kojima treba postaviti stupove
za pro irenje mreæe javne
rasvjete.

Herculanea je opÊini u
zadnjih godinu dana isporuËila
35 repariranih kontejnera od
900 litara, Ëime su, uz veÊ
rje ena naselja (Barban, Ma-
njadvorci, Puntera), pokriveni
mjesni odbori Barban i Petehi.
Do konca godine oËekuje se jo
oko 70 kontejnera Ëime bi se
rije ile potrebe cijele Bar-

ban tine. Do sa-
da je u mjesnim
odborima sani-
rano i 30-ak
divljih depo-
nija, a OpÊinu
Ëeka i sanacija
pojedinih dav-
no asfaltiranih
cesta te asfal-
tiranje bijelih
pu t eva . Sve
ostalo su poje-

dinaËni zahtjevi koji Êe se
rje avati u hodu.

- Nastojimo animirati
ljude da se i sami angaæiraju, da
se prihvate radnih akcija, a da
im OpÊina osigura materijal.
OpÊina nije toliko bogata, pa se
od nje ne moæe oËekivati akcije
sist-emom “kljuË u ruke”, dok
svi u selu poËivaju i sanjaju
zimski san. U selima koja su se
unatrag par godina probudila iz
mrtvila i koja uspje no
organiziraju dragovoljni rad
mje tana, a gdje od OpÊine
dobiju nuænu podr ku, rezultati
su svakako vidljivi. Puntera i
Orihi su dobar primjer po-
na anja koje donosi ugodnije
æivotno okruæenje na zado-
voljstvo svih mje tana - kaæe
Konto iÊ.

PROBLEMATIKA MJESNIH ODBORA

OP INA PODRÆAVA AKCIJE
MJE©TANA
Preostalo je rje iti manje probleme, jer su oËevi i djedovi
uglavnom porje avali krupne infrastrukturne probleme.
OpÊina Barban podræava akcije Mjesnih odbora i naselja u
njima. ZajedniËkim angaæmanom, OpÊine i svih njezinih
stanovnika, osigurat Êe se svima ugodnije æivljenje

Izbori za vijeÊa
mjesnih odbora
Koncem oæujka uspje no su
okonËani izbori za vijeÊa devet
mjesnih odbora opÊine Barban. U
svibnju i lipnju odræani su zasebni
sastanci sa svakim VijeÊem MO na
kojima su analizirani problemi
pojedinih podruËja i dane upute za
izradu programa rada svakog
mjesnog odbora.

RIJE» NA»ELNIKA

BISER ZGOR RA©E
Drage Barbanke i Barbanci,

tiÊ je doletija na barbansku Placu. Rabilo mu je deset lita da bi
z Kanfanara priko Vunkurana kapita u Barban. »a je Ëa ni, do a je
najavit 27. Trku na prstenac, a pokle tega Êe poËivat lito dan. Rad
akademskog kipara Josipa DiminiÊa Êe naime krasiti ubuduÊe sredi te
Barbana i svojim pogledom upuÊivati sve dobronamjernike i
znatiæeljnike na Gradi Êe, mjesto odræavanja stare vite ke igre.

Barban veÊ nekoliko mjeseci æivi ritmom priprema za Trku.
Ona je glavna tema razgovora u barbanskim gostionicama i kafiÊima, a
konj je postao dio barbanske svakodnevice. Uvjeæbavaju se konji i
konjanici, jer svaka Trka mora biti bolja od prethodne. Konjanici æele
biti to precizniji u poga anju, ali izgra uju i svoje dræanje i stil jahanja.
Igra je vite ka pa stoga zahtjeva junaËki stav i stas svih sudionika, od
organizatora i kopljanika pa do kopljono e.

Priprema se i otvaranje kole jahanja u Barbanu. Istarska
æupanija je prepoznala na e ideje, vezane uz razvoj konjiËkog turizma,
kao uklapajuÊi segment æupanijskog osmi ljavanja istarskih prostora
pa nam pomaæe u ure enju manjeæa - terena za uvjeæbavanje jahanja.
Cilj je jasno definiran: konj postaje dio barbanske turistiËke ponude, dio
barbanskoga modela seoskog turizma i dio æupanijske turistiËke
ponude. Dana nji turisti traæe raznolike sadræaje i ne zadovoljavaju se
abloniziranom, veÊ godinama ustaljenom, ponudom.

Razvoj seoskog turizma podrazumjeva pripremu smje tajnih
kapaciteta, a sa Ëime se veÊ krenulo na Barban tini. NaroËito nakon
predavanja na tu temu poËetkom godine te nakon struËnoga,
savjetodavnog obilaska seoskih imanja. Ure ene stare istarske, kamene
kuÊe su svakako najvi e na cijeni prigodom iznajmljivanja, a ako se
tome pridodaju domaÊa hrana, na a vina i domaÊinski ambijent sa
ugo ajem smirenog seoskog æivljenja, na e su anse jako velike.
Hvatanjem turistiËkog vlaka, pridonijet Êemo saËuvanju veÊ opasno
naru enih starih arhitektonskih sklopova barbanskoga sela, podignuti
æivotni standard na ih domaÊinstava te konaËno krenuti putem boljeg
æivota. Marljivi i radi ni Barbanci itekako to zasluæuju.

I ne zaboravimo: imamo mir, ljepotu, zelenilo, dobru
prometnu povezanost, ure ena sela i seoska imanja. Nemojmo to
uni titi, rasprodati, napustiti, devastirati... To je najlak e, ali ujedno i
neoprostivi grijeh. Barban tinu, ti biser zgor Ra ke doline moramo znat
saËuvat za buduÊa pokoljenja.

Va naËelnik

DENIS KONTO©I , prof.ing.
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Sredinom kolovoza poËet Êe
asfaltiranje 1750 metara
duge dionice od Glavani do
Manjadvorci, obeÊao je
ravnatelj æupanijske uprave
za ceste Gianni Levak, ali za
izgradnju zaobilaznice jo
nije osiguran novac.

Sredinom kolovoza
radnici Istarskih cesta bi trebali
zapoËeti asfaltiranje 1750
metara dugaËke dionice od
Glavani do Manjadvorci,
obeÊao je ravnatelj æupanijske
uprave za ceste Gianni Levak.
Posao je to, procjenjuje on, od
10-15 dana, za to je u
æupanijskom proraËunu osigu-
rano 840 tisuÊa kuna, a koji Êe
se realizirati uz sufinanciranje
OpÊine Barban.

Levak je bio manje
siguran u najavi poËetka
izgradnje 3,5 kilometara
dugaËke barbanske zaobi-
laznice koja bi s æupanijske
ceste Æminj-Bar-ban (Podorih,

F r k e Ë i ) i l a
preko æupanijske
ceste Barban-
Vodnjan i izla-
zila na dræavnu
cestu Pula-Rije-
ka kod Spo-
menika . Rje-

e n j e o v o g
k r o n i Ë n o g
problema opÊinskog sredi ta,
za to veÊ postoji izvedbeni
projekt koji je u ao i u
ovogodi nji Plan ubrzanog
f i n a n c i r a n j a i z g r a d - n j e
æupanijskih cesta, trenutno je
tek u faz i i shodovan ja
gra evinske dozvole. Dozvolu
Êe Uprava platiti iz tekuÊih
sredstava, ali jo nije osiguran
novac za realizaciju pet
projekata koji su ove godine
utvr eni u spomenuti Plan
ubrzanog financiranja, a me u
kojima je i barbanska zaobi-
laznica, vrijedna preko 13
milijuna kuna. Kako finan-

cijsku konstrukciju za svih pet
projekata æupanija planira
zatvoriti kreditom, prvo se
mora saËiniti plan osiguranja
kredita, raspisati natjeËaj za
najpovoljnijeg kreditora te od
æupanijskog poglavarstva
dobiti suglasnost na taj izbor.
Ali tu nije kraj zavrzlami -
moguÊnost novih kreditnih
zaduæenja Istarske æupanije
ovisi o odgovoru RB banke na
zahtjev za reprogramiranje
dosada njih kreditnih obveza.
Ako se ne bi reprogramirali
stari æupanijski krediti, to bi
stopiralo nova zaduæenja, pa ne

bi bilo sredstava ni za
barbansku zaobilaznicu. No,
ako se ugovor s kreditorom
potpi e u sljedeÊih mjesec i pol
dana, jo toliko Êe potrajati
procedura izbora najpo-
voljnijeg izvo aËa radova, a to
znaËi da smo stigli do kraja ove
godine. U najboljem sluËaju,
prve gra evinske strojeve na
buduÊoj zaobilaznici ne treba
oËekivati prije 2003. Za utjehu
dodajmo da su, prema dosa-
da njoj praksi, nerealizirani
projekti u narednoj godini imali
prioritet.

IZ ÆUPANIJSKE
UPRAVE ZA CESTE

BARBANSKA
ZAOBILAZNICA
PRED RJE©ENJEM

Spreman je projekt, veÊ
godinama je tu i kamen
temeljac koji je postavio
tada nji ministar prosvjete
Boæidar Pugelnik, a betoni-
rani su i temelji. Nedostaje
najvaænije - oko 12 milijuna
kuna za izgradnju kole

Potreba postoji: bar-
banska je opÊina u razvoju,
zaustavljen je val preseljenja u
grad, te se biljeæi poËetak
obrnutog procesa, a tamo nji
su osnovci, podijeljeni izme u
dviju neodgovarajuÊih kol-
skih zgrada, svakodnevno
izloæeni buci, pra ini i opa-
snom prometu. Osim toga, dio
barbanskih osnovaca poha a
kole u susjednim opÊinama,

Æminju i MarËani. Istarska
æupanija naËelno podræava

izgradnju nove barbanske
kole, ali u okviru svojih finan-

cijskih moguËnosti. Prven-
stvena je duænost Ministarstva
prosvjete da dovr i sve zapo-
Ëete projekte u kolstvu, pa
tako i ovaj - kaæe proËelnik
æupanijskog Odjela za prosvje-
tu Mladen Du man. Nedavno
su, veli on, s opÊinskim naËel-
nikom Denisom Konto iÊem i
predstavnicima projektantske
tvrtke Studio 92 iz Labina
razgovarali o zahtjevu Mini-
starstva za racionalizacijom
projekta, a najesen, kad se vrati
s godi njeg odmora, slijedi i
susret s Marijom Do en iz
Ministarstva prosvjete. Da su u
spomenutom ministarstvu svi
nadleæni zaista na godi njem
odmoru, uvjerili smo se i sami.

Na centrali su nam poruËili da
zovemo tek od sredine kolo-
voza.

HoÊe li racionali-
zacija projekta buduÊe kole iÊi
nau trb zami ljenog uËio-
niËkog prostora ili neËeg
drugog, Du man ne æeli
prejudicirati. “To Êe se tek
vidjeti nakon svih pregovora.
Prvobitni projekt raËunao je na
400 uËenika, a najvjerojatnije
Êe ih biti oko 240, raËunajuÊi i
dva vrtiÊka odjeljenja. I æupa-
nija i nadleæno ministarstvo
prioritet pri ulasku u finan-
cijske programe daju projek-
tima sa spremnom dokumen-
tacijom”, nagla ava Du man.

Nova barbanska ko-
la ima veÊ spreman projekt za
240 uËenika, koji dodu e treba
preispitati, poradi eventualno

moguÊih u teda, a veÊ godina-
ma ima i kamen temeljac koji
je postavio tada nji ministar
prosvjete Boæidar Pugelnik te
betonirane temelje. I to je to.
Nedostaje najvaænije - oko 12
milijuna kuna. Ove godine
kolsko gradili te u Barbanu

nije dobilo nijednu æupanijsku
kunu, a Ministarstvo prosvjete
mu je iz dræavnog proraËuna
namijenilo simboliËnih 100
tisuÊa, kao znak dobre volje za
nastavak izgradnje. Ako se
nadleæno ministarstvo i
Istarska æupanija uspje no
nagode o udjelima sufinan-
ciranja, moæe se oËekivati
nastavak izgradnje u 2003.
godini.

HO E LI USKORO USLIJEDITI NASTAVAK IZGRADNJE NOVE BARBANSKE ©KOLE?

NA VIDIKU NASTAVAK IZGRADNJE ©KOLE
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Mje tani bi prikupili oko 150.000 kuna po mrtvaËnici, Ëime bi
se platio materijal za izgradnju, a za izgradnju bi OpÊina
Barban i koncesionar, pogrebno poduzeÊe Fermal, osigurali
jo ukupno 200.000 kuna, predlaæe Mladen FilipoviÊ,
predsjednik Komisije

Koncem lipnja prvi se
put sastala Komisija za
izgradnju groblja i mrtvaËnica,
koja bi trebala iznaÊi naËin
financiranja izgradnje mrtvaË-
nica na grobljima u Barbanu,
Prnjanima i ©kitaÊi. Izgradnja,
naime, nije moguÊa bez
financijske pomoÊi mje tana,
odnosno otvaranja zasebnog
æiro-raËuna za prikupljanje
namjenskih sredstava, Ëije Êe
tro enje kontrolirati pomenuta
komisija. »lanovi Komisije su
svi predsjednici VijeÊa Mjes-
nih odbora barbanske opÊine,
njih devet, te dva opÊinska
referenta, a predsjednik je
Mladen FilipoviÊ, ujedno
donaËelnik OpÊine Barban.

- Ako bi se mrtvaË-
nice gradile po sistemu “kljuË u
ruke”, cijena bi se kretala oko
400.000 kuna po mrtvaËnici.
Prema na oj zamisli, tro ak bi
bio dvostruko manji, ali
podrazumjeva uÊe Êe gra ana
u novcu i radu. Mje tani bi,
naime, prikupili oko 150.000
kuna po mrtvaËnici, Ëime bi se
nabavio materijal, a izvo enje
radova bi platili OpÊina Barban
i Fermal. Prema potrebi,
organizirale bi se i radne akcije
m j e t a n a - o b j a n j a v a
FilipoviÊ, inaËe vlasnik
Pogrebnog poduzeÊa Fermal,
ko je ima konces i ju za
pogrebne usluge u OpÊini

Barban. OpÊina bi osigurala
100 tisuÊa kuna, a toliko i
koncesionar.

Osim toga, potrebno
je pro iriti groblja u Barbanu i
Prnjanima, to Êe se izvesti na
teret opÊinskog proraËuna, ali
pod uvjetom da se sva grobna
mjesta prodaju, istiÊe FilipoviÊ.
Cijena grobnog mjesta na
starome groblju, koje zbog
skuËenosti groblja ne moæe biti
veÊe od tri kvadrata, iznosi 125
eura za kvadratni metar.
Kvadrat novog dijela groblja
ko ta pak 200 eura, a mjesto je
malo manje od tri kvadrata.
Prema FilipoviÊevim rijeËima,
svaki Êe kupac do konca godine
dobiti ugovor o kupnji, koja Êe
se moÊi isplatiti i u ratama, i to
cijele iduÊe godine. Iako su
groblja u opÊinskom vlasni -
tvu, kupnjom se stjeËe pravo na
n e o d r e e n o k o r i t e n j e
grobnoga mjesta. FilipoviÊ
istiËe da su tako namaknuta
sredstva strogo namjenska, to
znaËi da se mogu koristiti samo
za odræavanje i izgradnju
groblja.

Na groblju u Barbanu
ima 300, a u Prnjanima 390
grobnih mjesta, a svako bi ih
trebalo dobiti jo po 50. Svako
pro irenje stajalo bi od 300 do
350.000 kuna.

PRVI SASTANAK KOMISIJE
ZA IZGRADNJU
GROBLJA I MRTVA»NICACD i kaseta ori an-

skog kanta na tanko i debelo
“Oj Orihi, selo od starine”
promovirani su koncem srpnja
na petom Danu sela Orihi.
Predstavljeno je time 20
narodnih pjesama, 9 iz 1972. i
1976., prikupljenih u fonoteci
Radija Pule, kao i 11 novih
pjesama, snimljenih ove godine
u Orihima. Omote nosaËa
zvuka kreirao je Dean Paus, a
projekt pokrenuo i materijale
uredio Denis Konto iÊ, oba
Ori anci.

Promocija CD-a i kasete
“Oj Orihi, selo od starine”

Festivali, smotre, fe te

Prvi barbanski susret harmonika a

Pod pokroviteljstvom OpÊine Barban, koncem
travnja odræan je 4. Off road 4x4 Barban, utrka terenskih
vozila s pogonom na sva Ëetiri kotaËa. U lipnju je u Barbanu
prire en djeËji festival “Raspjevani Barban”, a nakon toga na
brdu Sveti Pavao kod sela Æeliski proslavljen blagdan sv. Petra
i Pavla. PoËetkom srpnja na barbanskoj Placi se odræala 36.
Smotra narodne glazbe i plesa Pulj tine, a koja se zadnjih
nekoliko godina udomaÊila u Barbanu.

U petak, 26. srpnja, u Barbanu je odræan prvi susret
40-ak harmonika a iz cijele Istre. Susret samoukih glazbenika
pod nazivom “Zasvirimo u Barbanu” priredio je Romano
BaËac, a odaziv je bio neoËekivano dobar: okupilo se stotinjak
izvo aËa i nekoliko stotina ljubitelja ove vrste glazbe. K a o
go Êa, nastupila je harmonika ica Monika Mlinar, Ëlanica
slovenske skupine Zapeviljke. Ta Êe skupina svojom svirkom
poËastiti i sudionike Trke na prstenac.

Program je vodio barbanski naËelnik Denis Konto iÊ,
koji je bio ugodno iznena en dobrim odazivom sudionika i
publike. Susret je zavr io zajedniËkim druæenjem do kasno u
noÊ.

vijesti

Sa fe te u Æeliskima: nastup KUD-a Barban"Zasvirimo u Barbanu"
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BARBANCI U SVITU:
RATKO ZENZEROVI iz Hrboki, newyork ki poduzetnik i predsjednik Kluba Istrana sa sjedi tem u Queensu

ZAVAJK U BITI ISTRIJAN KI SAMO DELA U MERIKI

Ratka ZenzeroviÊa,
kako sam za sebe kaæe,
Istrijana koji trideset

godina radi u New Yorku,
zatekli smo na jutarnjoj kavi u
Barbanu. Do e proËitati
novine, sresti kolske prijatelje,
poznanike iz djetinjstva.
Njegove Êe kÊeri, veli, biti
Amerikanke, to da, ali on nikad.
Predsjednik je Kluba Istrana,
jednog od brojnih istarskih
klubova u New Yorku, ali uz
labinski “Rudar” jedinog koji
ima svoj krov nad glavom. Uz
klupske prostorije, u new-
yor koj Ëetvrti Queens imaju i
restoran s domaÊom istarskom
kuhinjom, koji im je i najvaæniji
izvor prihoda, te svoj amaterski
nogometni klub. Svake godine
svrati u svoje rodne Hrboke,
Ëe Êe od nekih svojih kolskih
prijatelja, kaæe, koji sad æive u
Puli. Ni rat ga u tome nije omeo.

©tovi e, tih je godina sa sobom
donosio i vrijedne donacije
istarskih iseljenika, najËe Êe za
pulsku bolnicu i staraËke
domove po cijeloj Istri. Sad je
uspje an ameriËki poduzetnik i
bavi se nekretninama. Ali kako
je to izgledalo na poËetku?

- Radio sam u kompaniji za
pranje prozora na newyor kim
neboderima. Kad sam do ao u
Ameriku, prije 30 godina,
nismo znali ni jezik, ni ta, ali je
bilo lako naÊi posao. Pa kad
jedan izgubi , ne brine , jer
zna da Êe brzo naÊi drugi. Sad
je puno teæe, traæe se samo
fakultetski obrazovani mladi
struËnjaci. Mnogo je mladih iz
Hrvatske do lo s ratom, a svi
odliËno govore engleski. Sve su
to uglavnom kolovani ljudi pa
im nije problem naÊi posao. Na
podruËju triju obliænjih dræava -
New Yorka, New Jerseya i

Conecticata, æivi oko 10-15
tisuÊa Istrijana.

- S Barban tine su u SAD
najvi e odlazili ba moji
HrboËani. NajjaÊi val bio je
krajem 60-ih i poËetkom 70-ih
godina kad sam se i ja odluËio
otiÊi “preko”. Imao sam 21
godinu i oti li su mi svi
prijatelji, pa sam rekao idem i ja
na pet godina i onda Êu se
vratiti. Naæalost, ostao sam
trideset godina.

- Nije mi æao. Radim u New
Yorku, kao to moji iz Hrboki
rade u Puli. Neki od njih dolaze
doma i rje e od mene. Sigurno
se nikad neÊu vratiti zauvijek,
ali ljeti volim doÊi i provesti
ovdje po 2-3 mjeseca godi nje.
Moje kÊeri Susana i Christina,
ro ene su u Americi, a i æena mi
je Amerikanka, rodom Polja-
kinja, ali uvijek su ovdje s
nama, vole doÊi u Hrboke.

- Ekonomija je pala. Svi smo na
burzi izgubili novca, kako mi
useljenici, tako i starosjedioci.
Sad su se ljudi veÊ oslobodili
straha i æivot se normalizira.

- Klub postoji od 1959. godine i
najvi e se bavimo sportom,
prvenstveno nogometom, ali i
socijalnom skrbi za one kojima
je potrebna, kao to smo za
vrijeme Domovinskog rata

prikupljali donacije za domo-
vinu. U klubu se druæimo,
uvijek govorimo po domaÊi. Mi
u dijaspori dræimo do dijalekta
vi e nego vi ovdje. Govorimo
kako smo zapamtili iz dje-
tinjstva. Imamo oko 300
Ëlanova, ali klub “æivi” od
restorana u kojem se domaÊim
fuæima i drugim istarskim
specijalitetima vole poËastiti i
drugi, ne samo Istrijani. Dolaze
nam Dalmatinci, na i otoËani,
ali i Talijani, Amerikanci.
Svakih pet godina slavimo
godi njicu kluba. Tada se okupi
500 do 700 ljudi pa iznajmimo
veliku salu “Leonard” na Long
Islandu. Redovni su nam gosti
Vesna NeæiÊ RuæiÊ i Sergio
Pavat, na doËeku nove godine
svirao nam je Passage bend iz
Labina, a u restoranu smo
ugostili i Olivera DragojeviÊa,
Mladena GrdoviÊa, Matka
JelaviÊa... Ne zaobi e nas ni
jedna politiËka delegacija iz
Hrvatske. Posjetili su nas svi
hrvatski gradona elnici koji su
grupno boravili u SAD-u, me u
nj ima i tada nj i pulski
gradonaËelnik Giancarlo
ÆupiÊ, pa istarski æupan Ivan
JakovËiÊ, predsjednik Stipe
MesiÊ...

- Uz sredi nju ekipu koja igra u
prvoj ligi Long Islanda, na a
NK Istra ima i kadete i vrlo
aktivne veterane. A me u njima
sam i ja. Igrao sam nogomet jo
k’o mladiÊ i bavit Êu se njim
dok sam æiv.

Kako ste uopÊe stigli u
Ameriku? ©to vas je odvelo
preko “bare”?

Za to naæalost? Je li Vam
sad æao to ste oti li?
Planirate li se jednom vratiti
za stalno?

Jesu li doseljenici moæda
vi e osjet i l i pos l jedice
tragiËnog 11. rujna? Jesu li se
NewyorËani oporavili od
prvog oka?

Koliko vas se okuplja u
Klubu? »ime se bavite?

Uz ovu pulsku, kaæete,
postoji i ameriËka NK Istra?
Nogometom ste se bavili od
mladih dana?

Kako biste usporedili æivot
u Americi i sada nje prilike u



Istri, Hrvatskoj?

Na i poduzetnici uglavnom
otvaraju kafiÊe i htjeli bi se
obogatiti preko noÊi. Ima li to
kakve veze s ameriËkim
biznismenima?

A stres? Kako podnosite
tako zahtjevan poslovni
ritam, i to u najbræem gradu
na svijetu? Mi ne radimo
toliko, æivimo u malim sredi-
nama, sve nam je na desetak
minuta razdaljine, a svi se
æalimo da smo pod stresom?

Jeste li u Americi pro-
mijenili prehrambene navi-
ke? S le o pre li na fast food?

- Nekad je kod nas bio
socijalizam, ali sad moramo
shvatiti da u kapitalizmu treba
raditi. Puno se toga ovdje
promijenilo, ali bi moglo biti
jo bolje, jer imamo poten-
cijala. Samo moramo poËeti
raditi, a ne uvijek Ëekati neËiju
pomoÊ, od dræave ili ne znam
koga. Imamo i sve vi e turista, i
to je na a buduÊnost. Oni kaæu
da im je ovdje skupo, ali nije
istina, u njihovim je zemljama
jo skuplje. OËekuju valjda da
Êe ovdje besplatno ljetovati.
Treba dræati cijenu, jer ako
Amerikancu koji u SAD-u plati
200 dolara na noÊ kaæe da u
hotelu u Hrvatskoj moæe noÊiti
za 20-25 eura, on Êe se pitati na
to to liËi. Ali gostu treba

osigurati i vrhunski servis. Da
dobro plati, ali i da dobije to
mu pripada za tu cijenu, po
svjetskim standardima. »ovje-

ka moæe prevariti jednom ili
dvaput, ali vi e neÊe . Trebamo
podiÊi i poljoprivredu, iako na i
ljudi sve manje hoÊe raditi na
zemlji.

- Istina, ovdje nitko ne otvara
proizvodne pogone. Kupe kafiÊ
i veÊ drugi dan parkiraju
mercedes kraj svoje stolice. Svi
Ëekaju da im netko drugi da
posao, a onda kude - da Ëa nan
je do a Njemac eli Talijan
zapovidati. Ne kaæem, ima i
kod nas po tenih radnika, ali se
rad jo ne shvaÊa ozbiljno. Po
dvi ure na marendi, pa jo uru
po gradu. U SAD-u puno
radimo i cijenimo svaki dolar.
Ako ti se vrati 10-15 posto
uloæenog na godinu, sretan si.
Ima i povoljnih kredita. Pa i oni

koji imaju gotove olde, auto ili
kuÊu kupe na kredit.

- Stres je kad se kompanija
zatvori i ti mora doma. Nije
stres raditi. U Americi svatko
misli samo o sebi, nije ih briga
hoÊe li ulicom hodati u
hlaËama ili gol, ima li veliku ili
malu kuÊu, kakav auto vozi .
Kod nas je drugaËije. Previ e se
bavimo drugima.

- SjeÊam se kako sam pet
kilometara na noge i ao u kolu
u Barban. Plakao sam koliko mi
je bilo hladno. Danas iz Hrboki
u kolu idu autobusom.
Najdraæe mi je vidjeti kolske
kolege. Sad se radujem jer
Êemo ovih dana u Labinu
proslaviti 35. godi njicu
mature. Kad sam do ao u New
York, a prije toga sam iz Labina
oti ao u Pulu i mislio da su svi
oni i dalje u Prvomajskoj u
Ra i, iznenadio sam se koliko
sam ih na ao u NY.

- Ne, kod kuÊe i dalje jedemo
puno verdure. U klupskom
restoranu imamo kuhara s Raba
i sve se sprema po domaÊe,

mijesi se fuæe, njoke. Ameri-
kanci su zbog tog svog fast
fooda veÊinom debeli, a i hrana
im je jeftina i svima pristu-
paËna.

©to pamtite iz djetinjstva u
Hrbokima?

razgovor

DiminiÊeva Ptica na prstenac

Oblikovao ju je u kanfanarskom kamenu, po uzoru na
manju bronËanu skulpturu koja svake godine prelazi iz ruke u
ruku slavodobitnika Trke na prstenac, a Barbancima ju je
darovao Glas Istre, daleke 1985. godine. DiminiÊ, ovogodi nji
dobitnik Plakete HAZU-a, na svom je trajnom poklonu
Barbanu poËeo raditi jo od 1990. godine, pa je nastupio prekid.
Kamenu skulpturu klesao je u Vinkuranu, a ove godine zavr ne
radove obavio na Placi gdje Êe skulptura Ptica na prstenac
sveËano biti otkrivena u petak, nakon podizanja zastave Trke.

Program Trke na prstenac
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Petak, 16. kolovoza:

Subota, 17. kolovoza:

Nedjelja, 18. kolovoza:

20 sati - podizanje zastave Trke na prstenac na barbanskoj
Placi
20.30 sati - inauguracija skulpture “Ptica na prstenac”,
akademskog kipara Josipa DiminiÊa
21 sat - turnir u bri kuli i tre etu u Dru tvenom domu
21 sat - zabavni program uz ©ajetu i prezentaciju njegove
knjige “©ajetarije” na Placi

17 sati - Trka za viticu na Gradi Êu
17 sati - nogometni turnir u Manjadvorcima
21 sat - zabavni program i finalni izbor Miss Alpe Adria na
Placi; gost veËeri: Danijela
22 sata - natjecanje u noÊnom ga anju glinenih golubova na
olimpijskoj streljani

10 sati - sportski program za najmla e na Placi
17 sati - Trka na prstenac na Gradi Êu
20 sati - kulturno-umjetniËki program na Placi
21 sat - zabavni program na Placi; gost veËeri Draæen ZeËiÊ
21 sat - zabavni program na kolskom igrali tu; gosti
Magnolia i slovenske harmonika ice Zapeljivke
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Nova pravila, poja njava
Branko Blaæina, u
barbanskoj trci dopu taju
sudjelovanje gra anima
ro enim na podruËju
Ëitave Istre, raËunajuÊi i
njen slovenski i talijanski
dio, zatim s podruËja
Liburnije te Cresa i
Lo inja

radicionalni je
pokrovitelj
Trke na

prstenac Istarska æupanija, a
predsjednika Stjepana MesiÊa
pozvali smo kao dragog gosta
- odgovara Branko Blaæina,
predsjednik Dru tva “Trka na
prstenac”, na pitanje hoÊe li
nakon zavrzlama oko Sinjske
alke moæda Barbanci zatraæiti

MesiÊevo pokroviteljstvo.
Regularnost trke, to se 18.
kolovoza odræava na Gradi Êu,
pratit Êe »asni sud kojim
predsjeda Mladen Kancelar, a
Ëlanovi su Stanko Kancelar i
Vazmoslav Vale.  Tajnik u
dosada njem mandatu, a s
Trkom od njena obnavljanja,
sada nji predsjednik Dru tva
buduÊnost sredi nje barbanske
manifestacije vidi u sve veÊem
interesu mladih za konje i
nastup u utrci. - Ove godine
prijavila su nam se trojica
konjanika kojima nedostaje
tek pokoji mjesec da navr e
18. godinu, to je donja dobna
granica za sudionike. Trka na
prstenac postala je za titni
znak Barbana i svakako ima
svoje mjesto u turistiËkom

kalendaru Istre. Sama trka veÊ
ima utemeljenu fizionomiju,
ali je moæemo obogatiti
ljep om slikom Barbana.
Konji su nam dobro zbrinuti u
domaÊinstvima na ih
konjanika, ali ih nemamo
dovoljno pa ih za trku i dalje
moramo posu ivati. Ako nisu
pro li kvalifikacije za
sudjelovanje u utrci, domaÊini
“svog” konja moraju ustupiti
drugom konjaniku - kaæe
Blaæina.

Smatra da Trka
pokreÊe neke pozitivne
procese u Barbanu: na Mrzlici
se ure uje manjeæ, poligon za
jahanje, koji Êe biti zasut
pijeskom i ogra en. Sprema se
i otvaranje kole jahanja, jer je
to turistiËki atraktivno, a konji
bi bili iskori teni duæe od
jednog dana u godini. Osim
toga, razvoj konjiËkog sporta
jedan je od strate kih pravaca
opÊine.

Ove su godine
dopunjena Pravila Trke na
prstenac. Prijavilo se 20
sudionika, a moæe ih se
utrkivati 16, pa su kandidati
morali proÊi kvalifikacije.
Tako Êe se za naziv
ovogodi njeg slavodobitnika,
osim æitelja s podruËja opÊine
Barban kojih u utrci mora biti
najmanje osam, boriti i

konjanici iz Rovinja, Liænjana,
MarËane i Novigrada. Nova
pravila, dodaje Blaæina, u
barbanskoj trci dopu taju
sudjelovanje gra anima
ro enim na podruËju Ëitave
Istre, raËunajuÊi i njen
slovenski i talijanski dio,
zatim s podruËja Liburnije te
Cresa i Lo inja.

Novac prikupljen
naplatom ulaznica, koje Êe za
cjelodnevni nedjeljni program
ko tati 20 kuna, ide
organizatoru - Dru tvu “Trka
na prstenac”. Trka, obja njava
Blaæina, ko ta oko 50-ak
tisuÊa eura, a glavni su joj
sponzori ustvari posjetitelji.
Cijenu ulaznice za subotnju,
pak, fe tu odredit Êe
organizator izbora za Miss
Alpe Adria, a u petak je ulaz
slobodan.

Barbanska Trka na
prstenac, nije naodmet
ponoviti, najmanje je dvanaest
godina starija od Sinjske alke.
Bila je to ideja veleposjednika
Barbana s kraja 17. stoljeÊa,
venecijanskog plemiÊa Franje
Loredan(i)a koji je ovim
potezom poku ao (i uspio)
privuÊi vi e posjetitelja na

T

Povijest koja traje

27. OBNOVLJENA TRKA NA PRSTENAC NA GRADI© U 18. KOLOVOZA

TRKA POKRE E
POZITIVNE PROCESE
TRKA POKRE E
POZITIVNE PROCESE
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tradicionalni puËki sajam koji
se u Barbanu odræavao o
Duhovima.

SvjedoËi o tome prvi
zapis o utrci iz 1696. godine,
za Ëije je otkriÊe zasluæan
rijeËki povjesniËar pok. Danilo
Klen. Na osnovu toga trka je
obnovljena 1976. i otad se
odræava svake godine bez
prekida, pretposljednjeg
vikenda u kolovozu. Prvotnoj
utrci gubi se pisani trag 1703.
godine.

Kolonu slavodobit-
nika, nakon Otavija Quellisa
iz Izole koji se tom titulom
ovjenËao daleke 1696. godine,
u novije doba predvodi
Ëetverostruki pobjednik
Barbanac Vazmoslav Vale.
Sada Ëlan »asnog suda, Vale
je konjaniËko koplje zadnjih
godina prepustio sinu Denisu,

a u tomu nije usamljen. S oca
na sina tradicija je oËuvana i u
obitelji pok. Romana Koæljana
kojem su se sva tri sina Mario,
Aldo i Bruno dva puta
okrunila titulom
slavodobitnika. Tu je i pok.
Benjamin Vale sa sinom
Edijem, Ervino ©pada sa
sinom Albertom, Darko KoliÊ
i sin mu Kristijan te Vladimir
RojniÊ sa sinom
Maksimilijanom, dvostrukim
pobjednikom. Naposljetku

spomenimo i braÊu Mauricija i
Marija UËkara. Lanjskom
slavodobitniku Mariju UËkaru,
sada njem tajniku Dru tva
“Trka na prstenac”, to je bila
druga pobjeda.

SlavodobitniËki niz
nastavljaju Zdravko Prhat i
Miro GrgoroviÊ, trostruki
pobjednici, te Rikardo
Ciceran, Ervin ©pada, Darko
KoliÊ, Rade BuiÊ i Josip
Koæljan.

Nasljednici Ottavija
Quellisa
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3. OLD TIMER'S DAY I 3. MOTOTRKA NA PRSTENAC
U ORGANIZACIJI SPORTSKOG DRU©TVA ORIHI

Najstariji automobil, “fiat
balillu” iz 1932., dovezao je
–enio UjËiÊ iz Pazina, a
najstariji motor, “vespu
piaggio” iz 1951., Marko
CindriÊ iz pulskog Oldtimer
cluba. Najuspje niji u poga-

anju prstenca bili su Mladen
Bile i Slaven Mo nja, drugi su
Anton BerkoviÊ i Zdrave, a
treÊi Marconi i Kum

VeÊ treÊu godinu
zaredom Sportsko dru tvo
Orihi okupilo je ljubitelje
automobila i motora, na dvije
manifestacije odræane 20.
srpnja na ori anskom sport-
skom centru i Kriæici, uz
zajedniÊku panoramsku voænju
preko cijele Barban tine.

PoËelo je smotrom 30
oldtimer automobila i motora, a
me u njima trajni je pehar i
druge vrijedne nagrade za
najstariji automobil dobio
–enio UjËiÊ iz Pazina, vlasnik
“fiat balille” iz davne 1932.
godine. Najstariji motor,
“vespu piaggio” iz 1951.,
dovezao je Marko CindriÊ iz
pulskog Oldtimer cluba. Titulu
najljep eg auta osvojio je
“triumph roadster”, ©tinjanca
Kazimira FranËule, a najljep eg
motora “bmw R 25” s
prikolicom Edija LjubiÊa iz
Pule. Najzanimljivijim old-

timerom progla en je “fiat
balilla 508” iz 1934. godine,
Orijana VitasoviÊa iz Vod-
njana.

Nakon defilea kroz
slikovitu, breæuljkastu Barban-
tinu ekipa se preselila na

Kriæicu, gdje je, uz moto-
ristiËku stazu za trku na
prstenac, sve bilo spremno za
pravu bikersku fe tu - rock
pozornica, piva i ÊevapËiÊi,
pitoma uzvisina i zvjezdano
nebo. E, s tog je neba na
“mjesto okr aja” stigao i slavni
prstenac - prizemljio je s
dvojicom padobranaca medu-
linskog aerokluba. Me u 22
prijavljene posade, najuspje -
niji su bili motorista Mladen
Bile (BiËiÊi) i kopljanik Slaven
Mo nja (Orihi). Odmah iza
slavodobitniËkoga para plasi-
rao se dvojac Anton BerkoviÊ i
Zdrave, a za treÊe mjesto
izborili su se Marconi i Kum.

Kroz program posje-
titelje je leæerno vodio dvojac
Alfredo KocianËiÊ i Denis
Konto iÊ. Pobjednici su pro-
gla eni i okiÊeni vrijednim
nagradama, koje su osigurali
mnogobrojni sponzori, i fe ta je
mogla poËeti. Na pozornici su
se izmijenjali pulski bendovi
Opijum i Crossroads, a lag na
kraju bio je i prigodan erotic
show.

OLDTIMERSKA I BIKERSKA
FE©TA U ORIHIMA

Najnoviji poduhvat vrijednih Ori anaca za tiÊenije je i ljep e
autobusno stajali te u sredi tu sela. Obnovu i dogradnju
Ëekaonice sponzorirala je tvrtka De Conte, pod
organizatorskom palicom mjesne udruge “Levajmo se,
Ori anci!”. Predsjednik udruge, mladi Kristijan Paus kaæe da
su, kad treba zasukati rukave, svi mje tani jedinstveni. Od
najmanjih akcija Ëi Êenja sela do ure enja Kriæice te njihova
najveÊeg uspjeha, novog ©portskog centra sa mnogobrojnim
sadræajima, sve je to njihovih ruku djelo. SljedeÊi im je cilj
sanacija dva stara portuna, koja svjedoÊe o bogatstvu i slavi
nekada njih Ori anaca.

ZA UGODNIJE »EKANJE AUTOBUSA

©portskom dru tvu
Orihi, koje djeluje veÊ nekoliko
godina, OpÊina Barban lanj-
skog je prosinca dodijelila
nagradu za iznimna dostignuÊa
i doprinos od osobitog znaËaja
za razvitak i ugled opÊine. Ta je
titula doista opravdana, jer se
mladi Ori anci nisu zaustavili
samo na sportu, veÊ su zasluæni
za niz drugih akcija.

- »lanovi dru tva su
prije pet godina obnovili
Dru tveni dom i zapoËeli sa
temeljitom obnovom sela, dvije
godine poslije postavili su
kameni kriæ na brdu Kriæica
ponad Orihi, potom izgradili
portski centar u sredi tu

mjesta (igrali te za mali
nogomet, odbojku i ko arku,
stol za stolni tenis te dvostazno
boÊali te), a svake se godine
isplanira ne to novoga za
ure enje - podsjeÊa pred-
sjednik Dru tva Slavko RojniÊ.

- Nas tridesetak mla-
dih mje tana sve smo napravili
vlastitim rukama. A bilo je
puno toga. Ne stiæe nam velika
pomoÊ: ne to dobijemo od
OpÊine, ne to od sponzora,
gdje se najvi e istiËe poduzeÊe
De Conte iz Labina, na eg
Ori anca Branka Konto iÊa, ali
se zaista puno toga svodi na
dobrovoljni rad. Svake godine
organiziramo najmanje 20
radnih akcija, a 2000. god.,
prigodom izgradnje portskoga
centra, bilo ih je vi e od 50 -
priËa RojniÊ.

InaËe, u Dru tvu dje-
luje i vrlo uspje na malo-
nogometna ekipa, jedna od
vodeÊih na podruËju Æminja,
SvetvinËenta i Barbana. Na
turnirima, u zadnjih par godina,
uglavnom zauzima prva
mjesta.

NAGRA–EN TRUD VRIJEDNIH
ORI©ANACA
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Vl. ZORAN URAVI∆
Manjadvorci 60, BARBAN

GSM: 098 / 701 377

tri konjiËke staze
gastro i vinska ponuda

doæivljaj silaska u peÊine s konjima
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